
1 

 

 
ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής 

 

         Αθήνα, 7 Νοεμβρίου 2024  

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 

 

 

Θέμα: «Προβλήματα Πυροσβεστικού Σώματος Αχαΐας» 

 

 

 

Αξιότιμε κύριε Υπουργέ, 

 

Οι πρόσφατες δύο καταστροφικές πυρκαγιές που έπληξαν την περιοχή της Αχαΐας κατά τη 

διάρκεια του καλοκαιριού, άφησαν στο πέρασμά τους ρημαγμένες περιουσίες, 

καταστραμμένες υποδομές που χρήζουν άμεσης αποκατάστασης και απελπισία. Η δύσκολη 

αντιπυρική περίοδος σε συνδυασμό με τις πρωτοφανείς αντίξοες καιρικές συνθήκες, για 

ακόμη μια φορά έχει ως πρωταγωνιστές τους Πυροσβέστες της Αχαΐας και γενικότερα 

ολόκληρης της χώρας, οι οποίοι με αυταπάρνηση και αυτοθυσία υπερβάλλουν καθημερινά 

των σωματικών και ψυχικών τους αντοχών, προσφέροντας πέραν κάθε μέτρου φυσικής 

αντοχής, τις υπηρεσίες τους στο κοινωνικό σύνολο και τον πολίτη.  

Ο κλάδος των εποχικών πυροσβεστών απασχολεί περί τους 2,5 χιλιάδες πυροσβέστες, 

πολλοί εκ των οποίων, απασχολούμενοι ως εποχικοί πυροσβέστες για πολλά χρόνια έχουν 

αποκτήσει πολύτιμη εμπειρία, καθώς αποτελούν το πλέον δοκιμασμένο και εκπαιδευμένο 

δυναμικό της χώρας, με άρτια γνώση της κάθε περιοχής που επιχειρούν, παρά το γεγονός 

ότι για μεγάλο χρονικό διάστημα κάθε έτος παραμένουν άνεργοι.  

Ειδικά στην εποχή της κλιματικής κρίσης, κάθε έννοια «εποχικότητας» στην πυρόσβεση 

ξεπερνιέται από τα γεγονότα. Η στελέχωση του πυροσβεστικού σώματος μέσω ενός 

μόνιμου μηχανισμού προσλήψεων και η παροχή σε αυτό του απαιτούμενου εξοπλισμού και 

η στήριξή του με τα κατάλληλα επιχειρησιακά μέσα, αφορά πλέον όλη τη διάρκεια του έτους 

και όχι αυστηρά την αντιπυρική περίοδο. Πυρκαγιές ξεσπούν ακόμη και κατά το μήνα 

Νοέμβριο, όπως δείχνει και η τελευταία περίπτωση στη λίμνη «Λάμια» στο Βουπράσιο 

Αχαΐας, ως αποτέλεσμα των υψηλών θερμοκρασιών για την εποχή και της παρατεταμένης 

ανομβρίας.  

Πάρα ταύτα, η σοβαρή υποστελέχωση των Πυροσβεστικών Κλιμακίων του Νομού και η 

έλλειψη προσωπικού, έχει ως αποτέλεσμα την εντατικοποίηση της εργασίας τους με 

εξαντλητικά ωράρια, κατάχρηση επιφυλακών, χωρίς να υπάρχει καμία πρόβλεψη για ημέρες 
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ανάπαυσης και βεβαίως με δυσανάλογο κόστος στην προστασία και στην ασφάλεια τόσο 

των ιδίων των εργαζομένων όσο και των κατοίκων της περιοχής μας.  

Η δε έλλειψη υποδομών και συγκεκριμένα η απουσία Β’ μάχιμου Πυροσβεστικού Σταθμού 

στην περιοχή, αποτελεί όχι μόνο άμεση προτεραιότητα, αλλά πάγιο και διαχρονικό αίτημα 

της Ένωσης Υπαλλήλων Πυροσβεστικού Σώματος Περιφέρειας Δυτ. Ελλάδας και Νήσων 

Ζακύνθου, Κεφαλληνίας και Ιθάκης. Η δημιουργία του, με βεβαιότητα θα συμβάλλει 

καταλυτικά στην ενίσχυση του Πυροσβεστικού προσωπικού αλλά και στα εξασφάλιση 

επιτόπιων μέσων πυρόσβεσης, που θα διασφαλίζει  υψηλή επιχειρησιακή αρτιότητα, χωρίς 

να βρίσκεται η περιοχή υπό την δαμόκλειο σπάθη της απεγνωσμένης αναμονής των 

πολιτών για ενισχύσεις.  

Ενόψει του ότι δεν έχει προβλεφθεί καμία αναπροσαρμογή οργανικής δύναμης στις 

υπηρεσίες Πυρόσβεσης σύμφωνα με τις ανάγκες, αλλά και την εκ προοιμίου απαραίτητη  

καθημερινή επιχειρησιακή λειτουργία των Πυροσβεστικών υπηρεσιών, εξαναγκάζεται το 

πυροσβεστικό προσωπικό που υπηρετεί στην περιοχή, κυριολεκτικά να εκπέμπει "σήμα 

κινδύνου".  

Οι πρόσφατες εξαγγελίες του αρμόδιου Υπουργού για έκδοση προκήρυξης εντός του 2025 

για πρόσληψη 1.600 πυροσβεστών πενταετούς διάρκειας αναμένεται και πάλι να προσφέρει 

προσωρινή και ελλιπή αντιμετώπιση του προβλήματος, χωρίς να ανταποκρίνεται στις 

ολοένα αυξανόμενες και επείγουσες ανάγκες πυρόσβεσης και δίχως να παρέχει τα εχέγγυα 

μόνιμης και πλήρους κατοχύρωσης των εργασιακών δικαιωμάτων των εποχικών 

πυροσβεστών. 

Και το κυριότερο, αποτελεί προϊόν επικοινωνιακής διαχείρισης μετά την προσβλητική και 

αδικαιολόγητη καταστολή που επεφύλαξαν οι αστυνομικές αρχές στην ειρηνική 

συγκέντρωση διαμαρτυρίας των εποχικών πυροσβεστών έξω από το Υπουργείο Κλιματικής 

Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας στις 31 Οκτωβρίου 2024. 

Κατόπιν αυτών, 

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός: 

1. Δεδομένης της καταπόνησης του ανθρώπινου δυναμικού του Πυροσβεστικού 

Σώματος, πως σκοπεύετε να λύσετε το ζήτημα της απλήρωτης εργασίας πέραν 

του κανονικού αλλά και της κατηγοριοποίησης του επαγγέλματος ως επικίνδυνου 

και ανθυγιεινού;  

2. Τι μέτρα προτίθεστε να λάβετε, για την απαραίτητη αύξηση των δαπανών 

αναφορικά με την Πυροσβεστική Υπηρεσία της Αχαΐας και την κάλυψη των 

ελλείψεων σε αναγκαίο μόνιμο προσωπικό και εξοπλισμό, ούτως ώστε να υπάρξει 

και ουσιαστική συνδρομή στην ενίσχυση των επιχειρησιακών δυνατοτήτων των 

Υπηρεσιών Πυρόσβεσης; 

3. Ποιες είναι συγκεκριμένα οι ενέργειες που θα αναλάβετε για την αναβάθμιση των 

υπαρχουσών υποδομών Πυρόσβεσης; 

4. Πως και σε ποιο χρονικό ορίζοντα, προτίθεστε να κάνετε πράξη τις δεσμεύσεις 

του πρώην υπουργού Πολιτικής Προστασίας για την άμεση δρομολόγηση Β’ 

Μάχιμου Πυροσβεστικού Σταθμού στην Αχαΐα; 
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5. Πώς σκοπεύετε να εξασφαλίσετε εργασιακά τους 2.500 εποχικούς πυροσβέστες 

των οποίων η σύμβαση έληξε στις 31 Οκτωβρίου 2024 μετά από μία πενταετία 

συνεχούς προσφοράς στο Πυροσβεστικό Σώμα; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

 

Γεώργιος Παπανδρέου 

 

 

 

Ανδρέας Πουλάς 

 




